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SESJA RADY GMINY NĘDZA 
24.10. 2011 roku 

godz.15
30 

 

PROTOKÓŁ NR   XV/ 2011 
Lista obecności stanowi załącznik do Protokołu. 
 
Ad. 1 
 
Przewodniczący RG Gerard Przybyła dokonał otwarcia sesji stwierdzając prawomocność obrad; na 
sesję przybyło 14 radnych, nieobecny radny Roman Marcol. 
 
Wiceprzewodniczący RG Krystian Okręt zgłosił wniosek 10 radnych w trybie § 56 ust.1 pkt 1 i ust.2-4 
statutu Gminy Nędza  o wniesienie do porządku obrad dwóch projektów uchwał : 1) zmieniającą 
uchwałę w sprawie powołania stałej Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz ustalenia 
przedmiotu i zakresu jej działania  2) zmieniającą uchwałę w sprawie powołania stałej Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa  oraz ustalenia przedmiotu i zakresu jej działania ( projekty uchwał 
przekazano radnym na sesji  ). 
 
Przewodniczący RG Gerard Przybyła poddał wniosek pod głosowanie; Rada Gminy przy 14 
głosujących , 10 głosami za ,0 głosów przeciwnych i 4 głosami wstrzymującymi się przyjęła zmiany w 
porządku obrad sesji ,który przedstawia się następująco:  
 
1. Otwarcie sesji -stwierdzenie prawomocności obrad. 
         
2. Zatwierdzenie Protokołu Nr  XIV  / 2011 z poprzedniej sesji . 
 
3. INFORMACJA PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesyjnym. 
 
4. SPRAWOZDANIE WÓJTA GMINY o pracach realizowanych w okresie między sesyjnym  i z 

wykonania uchwał Rady Gminy . 
 
5. PODEJMOWANIE UCHWAŁ W SPRAWIE: 

1. uchwalenia Programu współpracy na 2012 rok z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 
,wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie „ 

2. przyjęcia „Planu potrzeb Gminy Nędza w zakresie wykonywania prac społecznie użytecznych na 2012 
rok”  

3. zmieniająca Uchwałę Nr LV/460/10 Rady Gminy Nędza z dnia 8 listopada 2010r. w sprawie :ustalenia 
stawek dotacji przedmiotowych dla Zakładu Wodociągów i Usług Komunalnych w Nędzy na 2011 rok 

4. zmieniająca Uchwałę Budżetową na rok 2011 Gminy Nędza Nr III/ 15 /10 z dnia 28 grudnia 2010r 
5. zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałej Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego oraz 

ustalenia przedmiotu i zakresu jej działania   
6. zmieniająca uchwałę w sprawie powołania stałej Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  oraz 

ustalenia przedmiotu i zakresu jej działania 
 
6.  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH – odpowiedzi na zgłoszone interpelacje. 
 
7.  WOLNE WNIOSKI I INFORMACJE . 
  1) Naczelnik Urzędu Skarbowego w Raciborzu –  

 wyniki analizy  oświadczeń majątkowych za 2010 rok ; 

 objaśnienia do oświadczeń majątkowych  
2) informacja dot. analizy oświadczeń majątkowych   

 Przewodniczący Rady Gminy 

 Wójt Gminy . 
8.  ZAMKNIĘCIE SESJI . 
 

 

Radny Julian Skwierczyński zgłosił do Przewodniczącego RG wniosek o udzielenie mu głosu ; 
Przewodniczący RG stwierdził ,że wnioski będą omawiane wg ustalonego porządku obrad . 
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Ad.2  
 
Do Protokołu Nr XIV / 2011 z poprzedniej sesji  wniesiono uwagi: 

1) radny Marian Gzuk stwierdził ,że nie wpisano zgłaszanych przez niego interpelacji 
dotyczących remontu ulic Kwiatów Polnych  oraz zasłoniętego znaku drogowego na ul. 
Powstańców ;  

2) radna Gizela Marondel powiedziała ,że jej wypowiedź przypisano radnej Renacie Bienia. 
3) Radna Renata Bienia stwierdziła ,że jej wypowiedzi dotyczyły innych spraw. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 10 głosami za , 0 głosów przeciwnych i 4 głosami wstrzymującymi 
się zatwierdziła Protokół Nr XIV / 2011  sesji w dniu 26 września 2011r.  
 
 
Ad.3 
 
Przewodniczący RG Gerard Przybyła stwierdził ,że każdy radny powinien przyjąć jasno i uczciwie ,że 
nie powinno mieć miejsca zachowanie ,które wystąpiło na ostatniej sesji , my tu występujemy razem , 
każdy z nas przyczynił się do tego ,że sesja tak wyglądała; zachowane będą procedury: radny zgłasza 
chęć wypowiedzenia się ,Przewodniczący RG głos mu oddaje ,trzeba się wzajemnie szanować , 
prawem Przewodniczącego jest również to ,że w każdej chwili może odebrać głos radnemu i w każdej 
chwili sam się wypowiedzieć w danej sprawie , proszę również o wyłączenie telefonów komórkowych 
na sesji ; tych zasad będę pilnował rygorystycznie. 
 
Ad.4 
 
Radny Jan Francus zapytał o Zebranie Wiejskie w Nędzy; Wójt Gminy powiedziała, że zostało 
zwołane już po okresie zatwierdzania funduszu sołeckiego ,omawiano bieżące sprawy w Gminie, lista 
obecności została u sołtysa; Przewodniczący RG potwierdził ,że razem w zastępcą tam byli i  
frekwencja była niska, z Rady Sołeckiej obecny był tylko sołtys . 
Radny Krystian Placzek zapytał o chodnik w Zawadzie i Ciechowicach ; Wójt Gminy powiedziała , że 
projektant potwierdził ,że obecny stan chodnika jest bardzo zły ,gdyby był robiony teraz to musiałby 
być dopasowywany do tej złej również nawierzchni drogi wojewódzkiej , zarówno w Wojewódzkim 
Zarządzie Dróg jak i u Marszałka Województwa i w Wydziale Komunikacji  wnioskowaliśmy ,aby 
zaplanowano w budżecie na 2012 rok chodnik razem z jezdnią ,potrzebna jest tu zgoda Sejmiku , o 
pomoc poproszony został również poseł Henryk Siedlaczek , drugą sprawą jest zły stan techniczny 
mostka ,trzeba go zrobić od nowa i jednocześnie poszerzyć pod budowę chodnika ; radny Julian 
Skwierczyński powiedział ,że drugi mostek znajduje się przy posesji pani Bugiel; Wójt Gminy 
potwierdziła ,że ten mostek znajduje się nad rowem ,a nie wzdłuż jezdni; innych pytań nie zgłoszono. 
 
Ad.5 

1) Wójt Gminy powiedziała ,że przedłożony Program stanowi podstawę do ogłaszania 
konkursów, założona kwota nie może być niższa ,jest to wykonanie z 2011 r. ; radca prawny 
dr Józef Waligóra  uzupełnił projekt uchwały o dopisanie w § 1  „ w brzmieniu stanowiącym 
załącznik do niniejszej uchwały”; Przewodniczący RG zapytał skarbnik gminy ,czy ta kwota 
jest poparta budżetem gminy –tak , nie mniejsza niż 242 250,00 zł ; dyskusję zamknięto. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie)  przyjęła Uchwałę Nr XV /  108 / 
2011 w sprawie uchwalenia „Programu współpracy GMINY NEDZA  z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami wymienionymi w art.3 ust.3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, na rok 2012”. 
 

2) Wójt Gminy powiedziała ,że pracownicy ci pracują po  dwie godziny dziennie, nie więcej niż 10 
godzin w tygodniu ,otrzymują kwotę 292zł na miesiąc , grupa 10 osób jest wystarczająca, 
widać ich pracę w Gminie, każda osoba musi spełniać dwa warunki być trwale bezrobotna i 
korzystać ze środków pomocy społecznej ;radny Karol Kalemba pytał ,czy ta ilość jest 
narzucona ,czy można zatrudniać więcej osób; Wójt Gminy odpowiedziała ,że wg rozeznania 
nie ma w niektórych sołectwach osób spełniających te kryteria; dyskusje zakończono; 
Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały. 
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Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr XV / 109 / 
2011 w sprawie przyjęcia „Planu potrzeb Gminy Nędza w zakresie wykonywania prac społecznie 
użytecznych na 2012 rok”. 
 
 

3) skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda wyjaśniła ,że zmiana dotyczy dodania 35  
roboczo-godzin na kwotę 1918,00 zł  na odśnieżanie w listopadzie ,w grudniu zacznie 
funkcjonować gminna spółka; nie zgłoszono żadnych pytań; Przewodnicząca Komisji 
Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła pozytywną opinię ; 
Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących ,14 głosami za ( jednogłośnie ) przyjęła Uchwałę Nr  XV / 110 / 2011  
zmieniającą Uchwałę Nr LV/460/10 Rady Gminy Nędza z dnia 8 listopada 2010r. w sprawie :ustalenia stawek 
dotacji przedmiotowych dla Zakładu Wodociągów i Usług Komunalnych w Nędzy na 2011 rok .  
 

4) skarbnik gminy mgr inż. Katarzyna Paszenda odczytała treść proponowanych zmian  ; nie zgłoszono 
żadnych pytań; Przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego Alicja Kowol potwierdziła 
pozytywną opinię. 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 14 głosami za ( jednogłośnie)  przyjęła Uchwałę Nr XV / 111/ 2011  
zmieniającą Uchwałę Budżetową na rok 2011 Gminy Nędza Nr III/ 15 /10 z dnia 28 grudnia 2010r . 
 

5)   Wiceprzewodniczący RG Krystian Okręt odczytał treść uzasadnienia projektów uchwał ( załącznik do 
Protokołu);   radny Julian Skwierczyński powiedział ,że w jego odczuciu został złamany statut gminy , 
projekty uchwał nie przeszły przez Komisje ,nie powinny być rozpatrywane ,wnioskuje o przesunięcie 
ich na następną sesję ; radca prawny dr Józef  Waligóra powiedział ,że domyśla się ,że inicjatywa 
uchwałodawcza radnych została wszczęta zgodnie z § 56 statutu , nie naruszono tych zapisów , 
uchwałę przeglądałem i parafowałem , uzasadnienie do nich zostało odczytane na sesji ; 
Przewodniczący RG powiedział ,że niejednokrotnie uchwały przedkładane wraz z wnioskiem nie były 
opiniowane przez Komisje , więc i tym razem wniosek radnego Juliana Skwierczyńskiego oddalam ; 
Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały . 

 
Rada Gminy przy 14 głosujących , 10 głosami za , 3 głosami przeciwnymi i  1 głosem  wstrzymującym się 
przyjęła Uchwałę Nr XV / 112/ 2011 zmieniającą uchwałę w sprawie powołania stałej Komisji Finansów i 
Rozwoju Gospodarczego oraz ustalenia przedmiotu i zakresu jej działania . 
 

6) Przewodniczący RG odczytał treść projektu uchwały; nie zgłoszono żadnych pytań. 
 
   
Rada Gminy przy 14 głosujących , 10 głosami za , 3 głosami przeciwnymi i  1 głosem  wstrzymującym się 
przyjęła Uchwałę Nr XV / 113 / 2011 zmieniającą uchwałę w sprawie powołania stałej Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa oraz ustalenia przedmiotu i zakresu jej działania . 
 
 
Ad.6  
 
Wójt Gminy odczytała treść pisemnej odpowiedzi skierowanej do radnego Juliana Skwierczyńskiego   w 
sprawie potoku Łęgoń  ( zał. do Protokołu).  
 
Radny Jan Francus : 

1) podziękował za wykonane prace w Górkach Śl. , poinformował ,że sami mieszkańcy w czynie 
społecznym wykonali kładkę przed wejściem na tory na ul. Leśnej  ; 

2) zapytał co dalej z salą w Górkach  Śl. , budynek to ruina, należy nękać właściciela skargami ; Wójt 
Gminy potwierdziła ,że pomimo składanych wniosków i skarg  nie ma reakcji właściciela; 

 
Radny Henryk Postawka : 

1) powiedział ,że były zwoływane dwa-trzy razy komisje ,tylko na jednej pojawił się sam właściciel , były 
sponsor żużla w Rybniku  pan Sołtysek ; oferowana cena sprzedaży jest zaporowa; Wójt Gminy 
powiedziała ,że właściciel nie odebrał gotowego projektu budynku od projektanta 
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Przewodniczący RG Gerard Przybyła:  
1) poinformował ,że nie będzie odczytywał  treści pisma ,które radni otrzymali jako odpowiedź LKS 1908 

Nędza ; Klub to grupa ludzi , mnie można krytykować , ale nie można robić czegoś ,co godzi w 
wizerunek Klubu;  

2) przedstawił również kopię zawiadomienia ze strony BIP Gminy Nędza o wyniku konkursu  oraz kopię 
umowy  . 

 
Wójt Gminy dodała ,że będzie walczyła ze wszystkimi plotkami i pomówieniami np. o to ,że po Festynie nie ma 
węgla w szkole ;każda plotka powtarzana 3 razy za czwartym razem staje się prawdą. 
 
Radny Henryk Postawka : 

1) zapytał ,czy Gmina Nędza należy do Subregionu Zachodniego ,gdzie można uzyskać bez przetargu 
środki na zadania inwestycyjne: biogazownia w Raciborzu, kioski turystyczne w Rudach; Wójt Gminy 
potwierdziła ,że zostanie przygotowany projekt uchwały o przystąpieniu do Subregionu. 

 
Radny Krystian Placzek : 

1) zapytał radnego Henryka Postawkę ,dlaczego klub z Górek Śl. nie przystąpił do konkursu ,skoro też mu 
brakuje środków; Przewodniczący RG powiedział ,że warunki konkursu przewidywały spełnienie trzech 
kryteriów  ;Wójt Gminy powiedziała ,że od zawsze ofertę przygotowywał pracownik UG ,w tym roku 
tego nie było i stało się faktem ,że Zawada Ks. środków nie otrzymała ; radny Krystian Placzek 
powiedział ,że gdyby o tym wiedział ,to jako członek zarządu LKS  nawet w nocy ofertę by przygotował; 

2) zwrócił się do radnego Krystiana Okręta ,że radni poprzednich kadencji-Ewelina Krakowczyk, Joachim 
Halfar, Alfred Depta, nie wymieniając innych nazwisk  - działali tak, że może z nich być społeczeństwo 
dumne, pamięta Pan swoją wypowiedź w Gazecie – historia zakręciła koło; ; 

3) podziękował za interwencję w Vattenfall;  
4) poinformował, że melioracje rowów należą do właściciela rowu ,co dalej ; Wójt Gminy potwierdziła ,że w 

Łęgu należałoby odtworzyć wszystkie rowy melioracyjne ,jest to zadanie inwestycyjne ,koszty trudno 
oszacować, po przejęciu działek i ich komunalizacji można inwestować na swoim majątku; 

5) zapytał ,dlaczego wzdłuż Suminy składowana jest ziemia, czy to nie stwarza zagrożenia powodzią; 
Wójt Gminy odpowiedziała ,że usypany tam zostanie wał ochronny ; 

6)   zapytał ,czy jest opracowany harmonogram realizacji kanalizacji w Gminie ,na posiedzeniu Komisji 
Socjalnej potwierdzono, że takiego nie ma; Wójt Gminy odpowiedziała, że harmonogram jest , nastąpi 
sukcesywna budowa kanalizacji na drogach w Ciechowicach oraz przejście pod torami; 
Przewodniczący RG powiedział ,że na najbliższej sesji specjalista ds. kanalizacji Justyna Brząkalik 
przedstawi cały plan, razem z projekcją ; każdy radny może na piśmie przygotować pytania . 

 
Radny Krystian Okręt zapytał radnego Placzka o jaką wypowiedź chodzi, kiedy Pana obraziłem ,o jakie 
inwektywy chodzi ; radny Krystian Placzek odpowiedział ,że słowo pisane jest bardzo ważne ,w tym artykule 
wypowiadał się Pan bardzo cynicznie o radnych. 
 
Wicestarosta Andrzej Chroboczek : 

1) zaprosił radnych na spotkanie w sobotę 5.11 – Stowarzyszenie Babiczok kończy sezon ;na 2012 rok 
pozyskano środki  - wygrano konkurs na uruchomienie szkółki wędkarstwa sportowego ,realizacja 
nastąpi od stycznia do marca 2012r.  

2) poinformował ,że odtwarzanie rowów melioracyjnych to problem wszystkich ,władztwo nad rowami 
należy do Państwa ,a  działalność to domena spółek wodnych, które nie działają ; w Gminie Nędza 
udało się odtwarzać rowy ze środków powodziowych ;Wójt Gminy dodała, że postawiono jej zarzut za 
to ,że doglądała robót na Łęgoniu ,które to zadanie nie wykonywała Gmina. 

 
Przewodniczący RG odczytał treść pisma Proboszcza z Górek Śl. o dofinansowanie remontu dachu w Górkach 
Śl.- brak możliwości prawnych , nie należy to do zadań własnych Gminy. 
 
Radny Julian Skwierczyński  przystąpił do odczytywania interpelacji; Przewodniczący RG  odebrał mu głos 
stwierdzając ,że wszystkie pisma może złożyć do biura Rady , na sesji może składać interpelacje ustne . 
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Ad.7 
 
Radni zapoznali się z treścią przesłanych informacji  . 
 
 
Ad.8  
 
Przewodniczący RG po stwierdzeniu ,że wyczerpano porządek obrad, nie ma więcej pytań i wniosków zamknął 
sesję Rady Gminy Nędza w dniu 24 października 2011 roku godz. 16

40
.  

 
Na tym Protokół zakończono. 
 
Protokołowała K. Tront 
 
 


